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Barsak enfeksiyonundan 
korunabilecek miyiz?

Yenilikler, insanca yaşam 
ilkeleri halka ulaşamadı 

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

09 Eylül 2012 tarihli yazısıdır.
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 Horoz olmak istedi 
‘Topal Ördek’ oldu 

 
4’TE

4’TE

Amerika’da Başkanlara seçime bir yıl kala 
‘Lame duck/topal ördek’ denir.

Yani, artık sözü pek dinlenmeyen, risk 
almakta zorlanan,  yaptığı ve karar vereceği 
her işte çok dikkatli olması gerektiği için 
mecazi olarak bu isimle bağdaştırılır! Obama, 
epey bir süreden beri ‘topal ördek’ olarak görev 
yapıyor.

 Gaziantep Büyükşehir Belediye Başkanı 
Dr. Asım Güzelbey yakın bir süre önce, ilçe 
belediyelerini kasdederek, karar verme ve 
hizmet üretme yönetimindeki zorluklara 
değinmek için, “Bir yerde bir horoz olur!” 
diyerek haklı bir konuya temas etmişti!

Köşe Taşı 

Ayşe Nur Yılmazer / Turizmci
ayseyilmazer@arsan.com.tr 

BİR PERİ MASALI: 
DATÇA VE PALAIA 

BUTİK OTEL

2’DE

Antik Yunan coğrafyacısı, tarihçi ve filozof 
Amasyalı Strabon’un söylediği cümle olan: 
“Tanrı, yarattığı kulunun uzun ömürlü 
olmasını isterse Datça Yarımadası’na bırakır” 
sözü gereği bu muhteşem coğrafyaya çocukluk 
arkadaşım, Türkiye’nin yüz akı, dünyaca ünlü 
Tadım Kuruyemişlerinin sahibi, Gaziantepli 
İsmet Tekinalp mücevher gibi muhteşem bir 
otel armağan etmiş. Knidos, muhteşem bir 
doğa, yemyeşil ormanlar, badem ağaçları ve 
turkuaz deniziyle gerçekten yeryüzündeki 
cennet, otelde bu cennette kocaman karat bir 
Kaşıkçı elması gibi…

Suların kaynatılmadan 
içilmemesi, sebze ve meyvelerin 
iyice yıkandıktan sonra yenilmesi 
tavsiye ediliyor. Havaların ısınmaya 
başlaması ile birlikte çocuklardaki 
ishal olayına dikkat çekiliyor.

Havaların ısınmasıyla birlikte 
barsak enfeksiyonlarının 
görülebileceği ihtimali kuvvet 
kazanıyor. Geçen yıllarda 
salgın halinde görülen barsak 
enfeksiyonlarında 4566 kişi 
hastalandı. 

AKP Hükümeti'nin halkın büyük 
bölümünün oylarıyla iktidar 
olmasına rağmen, halk için hizmet 
üretmeyip belli çıkar gruplarına 
hizmet ettiğini belirten İnsan 
Hakları Derneği eski Başkanı İmam 
Hüseyin Özharat, tek çarenin halkın 
demokrasiyi benimseyip siyasetin 
içinde yer alması ve kendi kendini 
yönetmeyi öğrenmesi olduğunu 
söyledi.

Hem nalına hem mıhına

Metin Atamer / Fizik Mühendisi

Anadolu 
Yangın Yeri
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Çocukluğumda ilk büyük yangını 
Ankara Ulus Meydanı4nda cadde 
boyunca olan Sümerbank’ın karşısındaki 
büyük hanın yanmasını hatırlarım. Çok 
etkilenmiştim. Ankara’da, belediyenin 
büyük bir itfaiye teşkilatı vardı, Gençlik 
Parkı karşısında ve o alana İtfaiye 
Meydanı denirdi. Şimdi Büyükşehir’den 
başka diğer belediyelerinde itfaiye 
teşkilatı olduğunu hepimiz bilmekteyiz. 
Ulus meydanındaki bu yangın günlerce 
konuşuldu. Diğer bir çok konu o tarihte 
ikinci plana düşmüştü.

Devlet ve vakıf üniversitelerinin
kontenjanları boş kaldı

YKS sonuçlarını değerlendiren Eğitim Sen Gaziantep Şube Başkanı Ömer 
Parlakçı, ‘’ Yayınlanan sayısal verilere baktığımızda devlet üniversitelerinde 
7 bin 452, vakıf üniversitelerinde ise 16 bin 286 kontenjanın boş kaldığını 
görüyoruz. Boş kalan lisans programlarında bizler açısından en 
dikkat çekici olan fen bilgisi öğretmenliği ve ilköğretim matematik 
öğretmenliği bölümlerinde ciddi kontenjan açıklarının olması’’ dedi. 

Laik ve bilimsel eğitimin 
son kırıntıları ortadan 
kaldırılmak isteniyor 

2 milyon 755 bin 301 
adaydan 1 milyon 670 
bin 205 aday tercihte 
bulunduğunu ve toplam 
987 bin 388 aday 
tercihlerine yerleşerek 
kayıt yaptırmaya hak 
kazandığını hatırlatan 

Parlakçı, ‘’Tek gayesi 
kendi dünya görüşüne 
uygun ‘Sorgulamayan, 
düşünmeyen, 
eleştirmeyen, itiraz 
etmeyen nesiller 
yetiştirmek’ olan AKP 
iktidarı uzun süredir 
eğitimin bilimsel niteliğini 
ortadan kaldırmaya 
çalışıyor.” dedi.

Zincirli Höyük'teki kazılar yeniden başladı
Antep'te 5 bin yıllık tarihi kalıntıların bulunduğu 

Zincirli Höyük'te 6 Şubat depremleri sonrası 
durdurulan kazı çalışmaları yeniden başladı. Kazılar 
Chicago Üniversitesi'nden Prof. Dr. David Schloen'in 
başkanlığında 25 kişilik ekip tarafından yürütülüyor.

Antep'in İslahiye ilçe merkezine 10 
kilometre uzaklıktaki Zincirli Mahallesi'nde 
yer alan, Kültür ve Turizm Bakanlığı ile 
ABD'nin Chicago Üniversitesi iş birliği ile 
yeniden başlatılan kazı çalışmaları, 6 Şubat 
depreminde köylülerin kullandığı iki ayrı 
ahırın yıkılması ile ortaya çıkan büyük taş 
duvar temellerinin bulunduğu 200 metrekare 
alanda, 2 noktada başlatıldı.

CHP Gaziantep İl Başkanı Reis Resoğlu, skandallarla gündemde yer almaya devam 
ediyor. Partililer, örgütte il başkanından büyük rahatsızlık olduğunu dile getirirken, 
“CHP Antep’te başarı istiyorsa, Reisoğlu ve yönetimini görevden almalı” diyor

CHP il başkanının da 
kaçak binası olursa!

Seçim öncesinde, Reisoğlu’nun eline Şahinbey belediyesi ile ilgili bir dosya geldiğini belirten CHP’liler, “Dosya 
Reis Reisoğlu’na geliyor. Tahmazoğlu arıyor, ‘Seçim üzeri bunları yayınlama ayıp diyor’ Reisoğlu da ‘Tabi ki 

başkanım’ diyor ve yayınlamıyor. Böylece, Reis Reisoğlu’nun kaçak katına karışılmıyor’’ iddiasında bulundu.
AKP’liler de Reisoğlu 

ile Fatma Şahin’in 
görüştüğünü söylüyor

‘Reis Reisoğlu, Melih Meriç, 
Ali Peri, Bayram Yılmazkaya ve 
Muzaffer Ertürk olmak üzere 4 
ismi Fatma Şahin’e sunuyor’ diyen 
Partililer, ‘AKP’li bir Belediye 
Meclis Üyesi büyükşehirde adaylar 
belirlenirken Reisoğlu ile Fatma 
Şahin’in iki defa görüştüklerini 
söylüyor. Tüm CHP örgütünün 
Ankara’dan gelen heyete bunu 
anlatmasına rağmen hiç kimse bir 
şey yapamıyor. Çünkü arkasında 
Veli Ağbaba var’’ dedi. İl başkanının 
örgütle fazla bir ilgisinin olmadığını 
anlatan partililer, “Eski yıllarda 
tüm şehir CHP il başkanının kim 
olduğunu bilirdi. Şimdi partinin bir 
il başkanı var mı yok mu bilen yok. 
Çünkü halkla bir ilgisi yok” diye 
dert yandı.

Kırsala arazi yolları açılıyor
Şehitkamil’in kırsal mahalleleri yıllardır beklediği 

arazi yollarına Şehitkâmil Belediye Başkanı Umut 
Yılmaz’la kavuştu. Kısa süre öncesine kadar traktörle 
bile girilmeyen Öğümsöğüt, Yukarı Arıl ve Aşağı 
Arıl Mahallelerinde arazi yollarında yol açma, mucur 
dökme çalışmalarıyla şimdi otomobillerle gidilebiliyor.
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Antep fıstığı, Sivas’ta da ilk Antep fıstığı, Sivas’ta da ilk 
meyvelerini verdimeyvelerini verdi

Sivas’ta 2008 yılında 
altyapısı oluşturulan 
Antep Fıstığı Aşılama 
Kapama Bahçe Yapma 
Projesi’nin meyveleri 
alınmaya başlandı. 4’TE

Bakıra ilgi artınca 
kalaycılar 120 derece 
sıcakta terlemeye 
devam ediyor 

Antep'te yaşayan 
Cahit Çalı, 10 
yaşında çırak 
olarak başladığı 
kalaycılığı 65 
yıldır sürdürüyor. 
10 metrekarelik 
dükkanda, 120 
dereceyi bulan 
sıcaklıkta çalışan 
Çalı, eskiyen bakır 
eşyaları kalaylayıp 
yeniliyor.

Antep trafiğinde araç 
sayısı 700 bini geçti 

“Devlet küçük esnafın üzerinden elini çekmeli”

Her gün bir esnafa haciz geliyor
‘Devlet; elektrik, su, doğalgaz 

faturalarına, dükkan kiralarına 
ve vergiye bir çözüm getirmezse 
küçük esnafın işi çok zor’ 
diyen Gaziantep Helva ve 
Dondurmacılar Odası Başkanı 
Emin Özlü, ‘’Her gün bir esnafa 
haciz geliyor. Devletin küçük 
esnafın üzerinden elini biraz 
çekmesi lazım’’ şeklinde konuştu. 

Küçük esnafa elektrik ve 
doğalgaz desteği verilmeli

Özlü, “Küçük esnafa yönelik elektrik ve 
doğalgazda yüzde 35-40 indirim yapılması 
gerektiğini dile getirdi” dedi. 4’TE

4’TE

4’TE 4’TE

Ömer 
Parlakçı

Reis Reisoğlu

Emin 
Özlü
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Aykut Tuzcu’nun 
09 Eylül 2012

tarihli yazısıdır

 Gaziantep Büyükşehir Belediye 
Başkanı Dr. Asım Güzelbey yakın 
bir süre önce, ilçe belediyelerini 
kasdederek, karar verme ve hizmet 
üretme yönetimindeki zorluklara 
değinmek için, “Bir yerde bir horoz 
olur!” diyerek haklı bir konuya temas 
etmişti!

 Merhum Turgut Özal’ın belediyecilik 
sistemini temelden değiştiren, yeniden 
organize eden sistemin geçen zaman 
içerisinde aksaklıklara neden olduğunu 
iddia eden tecrübeli belediyeciler, 
son yıllarda sık sık önemli eleştiriler 
getirmeye başladılar. Dr.Güzelbey’de 
bunlardan biri.

 Ama daha bu eleştireler mecliste 
tartışmaya bile açılamazken, yerel 
seçimlerin öne alınmasıyla şimdilik 
rafa kalktı.

 Türkiye üç yıl arka arkaya seri 
seçimler dönemine giriyor. Gelecek 
sene yerel seçimler, 2014’te milletvekili 
ve 2015’te decumhurbaşkanlığı 
seçimleri var. Tabii son iki seçimin 
zamanı değiştirilmezse!..

 Bundan böyle konumuz, 
belediyelerimize kimler önümüzdeki 5 
yıl için başkanlık yapacak?

Gaziantep Büyükşehir Belediye 
Başkanı kim olacak?

Dr. Asım Güzelbey’in ‘Topal Ördek’ 
zamanı böylece başlamış oldu.

                         ***
Asım Bey aday olur mu?
Sık sık aday olmayacağını ifade 

ediyor. Ama Güzelbey’i tanıyanlar için 
bu ifadelerin fazla bir kıymeti harbiyesi 
yok! Çünkü, 2009’da ikinci dönem için 

“Asla aday olmayacağım, istemiyorum” 
demişti, sonra da adaylığı son dakikada 
açıklandığı için ölüp ölüp dirilmişti!

                           ***
Aslında bu soruyu daha detaylı 

sormak lazım!
Asım Bey aday olmak ister mi?
Kesinlikle evet!
Aday yaparlar mı?
Hiç zannetmiyorum!                         
Tek seçici Asım Bey’i bilinmeyen bir 

nedenden dolayı işaret ederse yeniden 
seçilebilir. Ama olasıklıklar çok zayıf.

                           ***
Aslında AK Parti’nin adayı belli, boş 

yere yorum yapıyoruz, daha doğrusu 
mugalata yapıyoruz! Gaziantep’in 
tarihine yeni bir sayfa açacak, diğer 
şehirleri kıskandıracak bir aday 
üzerinde konsensüs sağlandı bile.

                          ***
Asıl mesele Dr. Güzelbey’in nasıl 

gideceği!
Beyaz mendille mi gidecek, kırmızı 

mendille mi?
Real Madrid’in mabedi Santiago 

Bernabeu’da İspanyol seyirciler teknik 
direktörden memnun olmazlarsa, 
beyaz mendil sallarlar! İstenmeyen 
birisi için protesto amaçlı bir eylem.

Sallanan kırmızı mendil ise sevgi 
gösterisidir. 14 Şubat ‘Sevgililer Günü’ 
gibi mutlu kutlamalarda insanlar 
sevgilerini haykırmak için kırmızı 
mendil sallarlar.

                        ***
İşte bunu söylemek istiyorum, öyle 

mi, böyle mi? Bence asıl önemli olan 
artık bu!

Horoz olmak istedi 
‘Topal Ördek’ oldu 

Amca-yeğen ilk 11’de!..
Türkiye-Hollanda maçını futbol 

oynamış yabancı bir arkadaşımla 
seyrettik.

Hollanda golü attıktan 10-15 dakika 
sonra arkadaşım dayanamadı, “Abdullah 
Avcı’yı tanıyorsan söyle, Hamit’i çıkarsın 
beniRobben’in karşısında oynatsın, 
eğer Hollanda’ya 5 çekmezsek kendimi 
asmaya söz veriyorum!” demez mi!..

 Yani, bunu 3 bin kilometre öteden biz 
görüyoruz, Avcı 3 metreden göremiyor!

Umut, çok gayretliydi, güzel de oynadı. 
Ama ona gol attıran adamı, Selçuk’u, 
Avcı oyuna almadı. Gol kralı Burak 
yanında oturuyor, ama Avcı golü kim 
atacak diye, bizimle beraber arpacık 
kumrusu gibi düşünüyor!

 Biraz Hamit’ten bahsetmek istiyorum.
Hamit, Bayern Münih’in 

oyuncusuyken, ben şaşardım bu adam 
nasıl Bayern’de oynuyor diye, Mourinho, 
onu Real Madrid’e aldı. Eh dedim 
içimden, adamı dünyanın bir numarası 
aldı, demek ki sen futbolcudan pek 
anlamıyorsun!

Real Madrid’de şans bulamadı. 
Belki, uzun süren sakatlığı onu 
gözden düşürdü, her neyse sonunda 
Galatasaray’ın oldu!

Galatasaray’da da oynadığı pek bir 
şey yok! Terim, onu kazanmak için 
kesmiyorum gibisinden bir laf etti! 
Avcı’da onu milli takıma aldı. Acaba, 
futbolu unuttu da oyanaya oynaya 
hatırlaması mı bekleniyor?

 Takım Avcı’ya uzun dönem için teslim 

edildi. Önce dünya kupası elemeleri, 
gruptan çıkarsak dünya kupası…

Takımı gençleştir, dediler. Zaten 
kendisi de hep o görüşte olmuş bir 
futbol adamı.

O halde, neden amca-yeğeni ilk 11’de 
oynatıyor?

Emre’nin son kullanma tarihi doldu. 
Bakmayın siz Atletico Madrid’in 
almasına. Zaten oynatmıyorlar, sakatlığa 
karşı kaliteli yedek oyuncu olarak 
tutuyorlar Arda’nın amcasını!.. Ama 
milli takım öyle mi?

 Abdullah Avcı’ya kesinlikle karşı 
değilim. Para avcısı Hiddink’e on 
basar! Milli Takımı mutlaka bizden 
birine vermeliydik, nitekim öyle de 
oldu. Ama bana sorarsanız, ben takımı 
bizim Hikmet Hoca’ya teslim ederdim. 
Zor koşullarda, yoktan var eden 
adam, kimbilir, milli takımın sunduğu 
olanaklarla neler yapardı?

 Solovenya’ya karşı eminim Selçuk’u, 
Burak’ı, Hamit’in yerine Gökhan’ı 
oynatacaktır.

İnatçı olmaması iyi bir meziyet. Fatih 
Terim olsaydı, kendi oynardı, ama 
gazeteler yazdı diye Selçuk’u kesin 
oynatmazdı!

İstikrar için destekleyeceğiz.

Amerika’da Başkanlara seçime bir 
yıl kala ‘Lame duck/topal ördek’ 
denir.

Yani, artık sözü pek dinlenmeyen, 
risk almakta zorlanan,  yaptığı ve 
karar vereceği her işte çok dikkatli 
olması gerektiği için mecazi olarak 
bu isimle bağdaştırılır! Obama, 
epey bir süreden beri ‘topal ördek’ 
olarak görev yapıyor.

BİR PERİ MASALI: DATÇA VE PALAIA BUTİK OTELBİR PERİ MASALI: DATÇA VE PALAIA BUTİK OTEL
Antik Yunan coğrafyacısı, tarihçi ve filozof 

Amasyalı Strabon’un söylediği cümle olan: 
“Tanrı, yarattığı kulunun uzun ömürlü 
olmasını isterse Datça Yarımadası’na bırakır” 
sözü gereği bu muhteşem coğrafyaya 
çocukluk arkadaşım, Türkiye’nin yüz akı, 
dünyaca ünlü Tadım Kuruyemişlerinin 
sahibi, Gaziantepli İsmet Tekinalp mücevher 
gibi muhteşem bir otel armağan etmiş. 

Knidos, muhteşem bir doğa, yemyeşil 
ormanlar, badem ağaçları ve turkuaz 
deniziyle gerçekten yeryüzündeki cennet, 
otelde bu cennette kocaman karat bir Kaşıkçı 
elması gibi… Son derece titizlikle inşa 
edilmiş, elektriğinden, suyuna, ısıtmasından 
aydınlatmasına, organik mutfağından 
nadide bitkilerine kadar tek tek, özenle 
düşünülmüş çok yüksek kaliteli bir “Klüp 
otel” niteliğinde.. Hizmetin her seviyesinde 
“geri dönüşüm”ü ve karbon ayak izinin ne 
kadar önemsendiğini anlıyorsunuz. Saraylara 
taş çıkaracak ihtişam için hiçbir ayrıntının 
unutulmadığı muhteşem karşılamadaki 
lavanta kokulu, buz gibi soğutulmuş kar 
beyaz el havlularını takiben, bahçelerinde 
yetiştirilmiş organik limonata shutları 
ikramıyla bu muhteşem rüyanın içine 
süzülüveriyorsunuz. Son derece güler yüzlü 
personel, aldıkları yüksek standartlı hizmet 
içi eğitimin hakkını veriyor ve konuklarını 
bir an bile ilgisiz bırakmıyorlar. Birbirinden 

güzel bitkilerle süslenmiş, aralarına sanat 
eserleri serpiştirilmiş bahçelerden geçerek 
girdiğiniz odada her şey yüksek bir zevk 
ve kalite ürünü. Kahvenizi yudumladığınız 
odanızın bahçesinde, denizin turkuaz 
rengiyle büyüleniyorsunuz. Ödüllü aşçıların 
pişirip zevkle süsleyerek sundukları “fine 
dining” yemekler törensel güzellikte… 
Sevgili İsmet Tekinalp, “Her Gaziantepli 
bir gurmedir” sözünün burada da hakkını 
vermiş. Otelin genç ama çok deneyimli 
genel müdürü Altan Avcıoğlu, çalışanları bir 
maestro ustalığıyla yönlendiriyor, yönetiyor 
ve ortaya muhteşem bir senfoni çıkıyor.

Özel plajında güneşlenmenin, kristal 
berraklığındaki turkuaz denizde balıklarla 
göz göze yüzmenin keyfini anlatamam. 
Konukları için özel bir kütüphanesi olan 
otelde seçtiğiniz kitapları, klorsuz ve ozonla 
temizlenen, serçelerin su içtiği muhteşem 
havuz keyfinde huzurla okuyorsunuz. Bu 
rüya otelde kalabilmek için çocukların 12 
yaşını doldurmuş olmaları gerekiyor.

Otelde konuk olduğum günler boyunca 
sevgili ilkokul öğretmenimiz rahmetli Fatma 
Ayla Menekşe’nin, öğrencisinin başarısıyla ne 
kadar mutlu olduğunu düşündüm. Eminim 
yukarılarda bir yerlerde öğrencisinin bu 
çağdaş, toplumcu, çevreci, duyarlı girişimini 
sevinçle izliyor ve aynı bizler gibi onunla 
büyük gurur duyuyordur.

Ayşe Nur 
Yılmazer 
 Turizmci

Köşe Taşı 
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Havaların ısınmasıyla 
birlikte barsak 
enfeksiyonlarının 
görülebileceği ihtimali 
kuvvet kazanıyor. 
Geçen yıllarda salgın 
halinde görülen barsak 
enfeksiyonlarında 4566 kişi 
hastalandı. Su kaybı sonunda 
ölümlerin olmaması için 
hastanelerde alınan tedbirler 
ölüm vakalarını azalttı.

Barsak enfeksiyonlarının en 
çok mikroplu sularla, mikrop 
taşıyan (portör) insanlarla 
çevreye yayıldığı açıklandı. 
Tarlaların, mikroplu 
Alleben deresinin sularıyla 
sulanması, yetişen sebzelerin 
aynı suda yıkanmasının 
barsak enfeksiyonlarının 
önlenmesi konusunda alınan 
tedbirleri bir anda yok ettiği 
vurgulandı. Mikrop taşıdığı 
halde hastalanmayan, hasta 
olduğunu bilmeyen (portör) 
kişilerin tespiti için çevre 
sağlığı tarafından geçen yıl 
300 şüpheli kişi kontrole tabi 
tutuldu. Bunların çoğunun 

portör olmadığı belirlendi. 
Buna rağmen tespit 
edilemeyen birçok portörün 
bulunabileceği yetkililer 
tarafından ifade edildi.

Barsak enfeksiyonlarına 
karşı dayanıksız bulunan 
çocukların hastalığa 
yakalanmaması için Milli 
Eğitim Sağlık Eğitim Merkezi 
doktorları tarafından 
okullarda eğitim çalışmaları 
yapıldı. Devamlı uyarılara 
rağmen en çok hastalık yine 
çocuklarda görüldü. 3536 
kişi bulaşıcı hastalıklardan 
korunmak için eğitime 
tabi tutuldu. Bu yıl bulaşıcı 
barsak enfeksiyonunun 
yaygın hale gelmemesi 
için yurttaşların dikkatli 
davranması gerekiyor. Sebze 
ve meyveler mutlaka iyice 
yıkanmalı, imkan bulunduğu 
takdirde klorlu suda 
birkaç saat dinlendirilmeli. 
İshal görülür görülmez, 
kusma ile birlikte olduğu 
takdirde derhal hastaneye 
götürülmelidir.

Barsak enfeksiyonundan 
korunabilecek miyiz?

Suların kaynatılmadan içilmemesi, sebze ve meyvelerin iyice yıkandıktan sonra yenilmesi tavsiye 
ediliyor. Havaların ısınmaya başlaması ile birlikte çocuklardaki ishal olayına dikkat çekiliyor.

OSMAN TUZCU
Emniyet Müdürümüz sayın Şükrü Nail 

Atalay, bu konuda umulmayacak bir 
duyarlılık gösterdi. Vatandaşa hakaret 
eden, vatandaşın onuru ile oynayan 
polislere karşı büyük tepki duyan bir 
polis şefine ilk kez rastlıyoruz diyeceğim 
neredeyse. Halkın içinden çıkan polisin, 
halka bu kadar kötü bir davranış içinde 
olması, zaman zaman birçok kimseleri 
isyana götürüyor. Ama etraftan yetişenler 
infial içindeki vatandaşın her hangi bir 
hareketine şiddetle mani oldukları için 
polis vatandaş kavgası hemen yatışıyor. 
Ama bu yüzden polise karşı duyulan 
olumsuz duygular da sürüp gidiyor. Evet, 
ilk kez bir Emniyet Müdürü de, halkın bu 
duygusuna iştirak eden bir davranış içine 
giriyor, polisin halka hakaret etmek değil, 
saygı duymak mecburiyetinde olduğunu 
açıkça söylüyor. Vatandaş polis ilişkilerinin 
büyük bir saygı düzeni içinde geçmesini 
isteyen sayın Emniyet Müdürü, bu saygıya 
uymayanları «Vatan haini» sayacak 

kadar büyük bir hassasiyet gösteriyor. 
Böylece, polis «Efendi» olmalı Polis, 
«Halka saygılı olmalı» polis, «Vatandasın 
onuru ile oynamamalı...» diyor sayın 
Emniyet Müdürümüz... Bu durumda 
Gazianteplilere düşen bir vazife var: O da 
medeni cesaret sahibi olmak. Yani gerek 
karakol polisinden, gerek trafik polisinden 
her hangi olumsuz bir hareket, bir küfür 
veya hakaret duyarsa hiç çekinmeden, 
ürkmeden, derhal Emniyet Müdürüne 
durumu bildirmelidir. Dairesine kadar 
gidip konuşmalıdır. Tabii bu arada 
şikayetçi olduğu polisin yaka numarasını 
da yanına almayı unutmamalıdır.

Buyurun sevgili hemşerilerim... Polisten 
şikayetçiyseniz, korkmadan, çekinmeden 
Emniyet Müdürüne gidiniz veya telefon 
ediniz.

Böyle bir Emniyet Müdürünün 
zamanında sizler birazcık medeni cesaret 
gösterirseniz, Gaziantep'te özlenen polis 
karakolunu, trafik ekibini kısa bir zaman 
içinde görmek mümkün olabilir.

Vatandaşa saygı duymak böyle olur...
Trafik polislerinin halka kaba davranışına ait yayınımız büyük 

yankı yaptı. Demek, bu konuda herkes dertli... Ancak yüreğimize 
ferahlık veren bir olayı da iyice vurgulamak istiyorum. 

Ticaret odasından bu 
konuda yapılan açıklamada 
ilimizin tarım ürünleri 
ihracatında önemli bir paya 
sahip olduğu, ülkemizden 
ihraç edilen irmiğin 
üçte ikisinin ilimizden 
karşılandığı belirtildi. 
İlimizin gelişmiş durumda 
olan bu başarının üstünde 
üretim ve ihracat yapma 
kapasitesine sahip olduğu 
vurgulanarak, gıda sanayiinin 
sorunlarına yönelik 
eğitimci programların 
hazırlanmasının önemli bir 
görev olduğu açıklandı.

Temel gıda maddesi 
olarak nitelenen buğdayın 
işlenmesi ve kırılması, 
bu işlemlerin sanayi dalı 
olarak gelişebilmesi, bu 

dalda modern tesislerin 
kurulabilmesi için birçok 
şeyin bir araya getirilmesiyle 
mümkün olabileceği 
bildirildi. En modern 
ve gelişmiş makinalarla 
donatılsa dahi teknolojiyi 
izleyebilecek bilgi ve 
beceriye sahip yöneticilerin 
bulunmadığı işletmelerden 
rantabl bir çalışma ve verim 
artışı beklemenin hatalı 
olacağı vurgulandı.

Bu amaçla Ticaret ve 
Sanayi Odasının konuda 
uzmanlaşmış elemanlarca, 
un ve irmik değirmenciliği 
hakkında konuyla 
ilgili teknik eleman ve 
yöneticilerin bu seminerlerle 
eğitilmesinin planlandığı 
bildirildi. 

İrmik ihracatının üçte biri 
şehrimizden yapılıyor

Ticaret ve Sanayi Odası 1-5 nisan tarihleri 
arasında «Un ve irmik değirmenciliği» 
konulu seminer düzenleyecek.

Bazı vatandaşlarımız özellikle 
akşam saatlerinde İnönü caddesinin 
trafik akışından şikayetçi olduklarını 
bildirdiler.

Arabası olan vatandaşlar akşam 
saatlerinde İnönü caddesini aşarak 
Bahçelievler tarafından Hoşgör tarafına 
geçebilmenin mümkün olmadığını 

söylüyorlar. İnönü caddesini kesen 
Bahçelievler Hoşgör yollarında 
seyretmek zorunda olan araçların 
bazen 15-20 dakika beklemek zorunda 
kaldıkları belirtilerek, vatandaşların 
akşam saatinde evlerine gidebilmek 
için dakikalarca durup trafiğin 
sakinleşmesini bekledikleri bildirildi. 

Bahçelievler ile Hoşgör kavşağı arasına trafik lambası isteniyor

Suskun ve kaderci bir toplum olduk 
AB sürecine giren Türkiye'de AB için alınan 

teorik kararların uygulamaya geçirilemediğini, 
bunun en büyük örneklerinden birinin de 
örgütlenmenin önündeki engeller olduğunu 
belirten Özharat, "Örgütlenmenin önündeki 
engeller, suskun ve kaderci bir toplum 
yarattı. Tek çare halkımızın değişime ve 
siyasete alışması, kendi kendini yönetmeyi 
öğrenmesidir. Yazık ki bu düzeyde değil. 
80 Yılı aşan cumhuriyet tarihi döneminde 
halkın örgütlenmesi, hak ve özgürlükleri, 
demokratikleşmesi engellendi. Bu engelleme 
yazık ki halkımızı, kaderine boyun eğen, sesini 
çıkarmaktan korkan bireyler ve kitleler haline 
getirdi. Sık sık tekrarlanan 'laiklik', 'demokrasi', 
'cumhuriyet lafı sadece bir avuç hegemonyanın 
dışındaki insanların elinde kaldı ve halka 
ulaşmadı" diye konuştu.

İslam’ın politikaya alet 
edilmesi halkı daha da kaderci yaptı 

Halkın içinde olmadığı bir yönetim ve 
siyasetin Türkiye gerçeklerinden uzak ve 
Türkiye halkına hizmet amaçlı olmayacağını 
söyleyen Özharat, "Hiçbir sorununu 
halledemeyen emekçiler, nihayetinde İslam’ında 
politikaya alet edilmesiyle yaşamlarının mutlak 
bir kader olduğuna, kendileri inanır oldu. Bu 
talihsiz sürecin alternatifi, halkın önündeki 
bütün sınırlamaları kaldırmak, onun ekonomik, 
politik, sosyal, siyasal kendi sorununu 
halledecek demokrasiyle, mümkün. Şüphesiz bu 
demokrasiyi bize kimse bahşetmez. Bu ancak 
yine halktan yana olanlar, halkın içinden çıkan 
insanların örgütlenmesiyle mümkün şeklinde 
açıklama yaptı.

Laik, demokratik gençlik nerede?
Halkın siyasetten uzaklaşmasının, kendi 

kendine yabancılaşan bir toplum meydana 
getirdiğine dikkat çeken Özharat, "Yaklaşma, 
yabancılaşma sadece sermayeyle olmuyor 
sermayenin propagandasıyla da oluyor. Açılan 
renkli kanallarda fakir insanlara piyangolar, 
mankenler, sanatçılar empoze ediliyor. 
Onu kendi kültüründen koparıp başka bir 
dünyada yaşatıyor. Kendi kültüründen, 
kendi benliğinden kopan insanlar, bir hayal 
aleminde, keşmekeş ve kaosun içinde yaşıyor. 
Bunun sebebi halkın üzerindeki sermaye ve 
antidemokratik uygulamalardır. Hani nerede 
laik, demokratik gençlik? Eğitim sorunu, 
sağlık sorunu, gıda sorunu, kadın hakları? 
Tek çare halkımızın değişime ve siyasete 
alışması, kendi kendini yönetmeye alışması. 
Onun, mahalli idareleri, yeraltı ve yerüstü 
servetlerini, sağlığını, eğitimini, bir meta 
durumunda kapitalizme kardan çıkarıp kendine 
dönüştürmesiyle mümkün. Bunun için de yine 
halkın siyasi bilinçlenmesi gerekiyor. Kulluk 
yerine insan iradesini ortaya koymamız, her 
türlü yağmalamayı önlememiz icap ediyor" diye 
konuştu.

Halkın dışında hesap soracak mercii yok 
Halkın siyasetçileri denetleme görevini 

bile yerine getirmediğini, oysa siyasetçileri 
denetleyecek tek organın halk olduğunu 
hatırlatan Özharat, "Sermaye partileri bir 
belediyeyi alıyor, daha önceki çeşitli vaatlerini 
unutuyor. Ancak bundan hesap soracak olanlar 
yine o beldede yaşayan kendi insanımızdır. Halk 
hesap sormazsa, onun dışında hesap soracak 
olan bir başkası da yok. Çünkü ülkenin dış ve iç 
siyaseti halka rağmen büyük sermayenin sultası 
ve hegemonyası altında yürütülmektedir" dedi. 

Ülkenin kömür ocakları 
boş duruyor kömür ithal ediyoruz 

Hükümetin halk için değil belli kesimler 
için çalışmasının çevre kirliliğinden gıda 
denetimsizliğine kadar her yere yayılıp halk 
sağlığını tehdit ettiğini belirten Özharat, 
"Ülkede maden ocakları kapatılıyor. Bilimsel 
bir metotla o kömürün işlenmesiyle çıkacak 
gazı zararsız hale gelmek durumu varken buna 
boş veriliyor. Ülkenin kömür ocakları boş 
durduruluyor ve kömür ithal ediliyor. 40 Milyon 
liraya kullanacağımız kömürün tonunu 300 
milyona satılıyor. Fakirleştirilen halk kalitesiz 
kömür yakmaya mecbur edilince hava alma 
lüksümüz bile ortadan kaldırılıyor. İlgisiz 
insanlara rantlar yaratılıp, olanaklar sağlanırken 
bu ülkenin gençliği sokakta işsiz bırakılıyor. Bu 
tür haksızlıkları önlemenin tek yolu emeğiyle 
geçinen halkın bilinçlenmesi ve kendi haklarına 
sahip çıkmasıyla mümkün" diye konuştu.

Sermaye-medya-din 
üçgeni halkı uyutuyor 

Ülkemizdeki kötü yönetimin çıkar 
çevreleri bazı medya grupları tarafından 
halktan gizlenirken, halkın ülke ve dünya 
gerçeklerinden uzaklaştırılması için programlar 
yapıldığını söyleyen Özharat, "Elbette bu 
hükümetin birilerine yararı oluyor, ancak bunun 
ülkeye olmadığı ortada. Türkiye'deki siyasetin 
çürümüşlüğü sermaye-medya-din üçgenini de 
kullanarak her türlü üç kağıtçılık oynanıyor. 
Medya bunları karşılık olarak destekliyor. 
Destekçisi yine medyayı besleyen TÜSİAD, 
MÜSİAD ve benzeri çıkar grupları. En başta 
da medya çıkarı olduğu için bu karmaşanın 
içinde mevcut siyasi erke destek veriyor. İşte 
son yıllarda hiçbir niteliği olmayan sıradan 
insanların özel hayatlarının ve ilişkilerinin 
günlerce aylarca halka izlettirilip onun üzerinde 
halkı tartışmaya zorlamak gibi" diye konuştu.

Yenilikler, insanca yaşam 
ilkeleri halka ulaşamadı 

AKP Hükümeti'nin halkın büyük bölümünün oylarıyla iktidar olmasına rağmen, halk için hizmet üretmeyip belli 
çıkar gruplarına hizmet ettiğini belirten İnsan Hakları Derneği eski Başkanı İmam Hüseyin Özharat, tek çarenin 
halkın demokrasiyi benimseyip siyasetin içinde yer alması ve kendi kendini yönetmeyi öğrenmesi olduğunu söyledi.

Türkiye ve Ortadoğu 
ülkelerinde tüketimi 
yaygın bir gıda ürünü olan 
bulgurun, Gaziantepli 
girişimciler sayesinde AB 
ülkelerinde yaşayan ailelerin 
sofralarında da yerini aldığı 
belirtildi. Güneydoğu 
Anadolu İhracatçı Birlikleri 
Genel Sekreterliği verilerine 
göre, Gaziantep'ten geçen 
yıl birlik üyesi Fransa, 
Almanya, Belçika. Hollanda, 
Yunanistan, Avusturya, 
İspanya ve Malta'ya toplam 
760 ton bulgur ihraç 
edilerek karşılığında 328 
bin 78 dolar döviz girdisi 
sağlandı. Gaziantep'ten 
geçen yıl, AB üyesi 8 ülke 
ile birlikte toplam 23 ülkeye 
2 milyon 121 bin dolar 
karşılığında 6 bin 144 ton 
bulgur ihraç edildi. Bulgur 
ihracatı geçen yıl önceki 
yıla göre, miktar olarak 
yüzde 120, döviz girdisi 
olarak yüzde 96 oranında 
arttı. Gaziantep'ten geçen 
yıl en fazla bulgur ihraç 
edilen ülke Irak oldu. Irak'a 
geçen yıl 1 milyon 63 bin 
166 dolar karşılığında 3 bin 
337 ton bulgur dışsatımı 
gerçekleştirildi. 

 Gaziantep Bulgur 
Sanayicileri Derneği 
(GABUSAD) Başkanı 
Abdurrahman Avcı, 
AB üyesi ülkelerin 
vergi koyarak bulgurun 
serbest dolaşımına engel 

olduklarını savundu. 
AB üyesi ülkelerde 
yaşayan milyonlarca Türk 
vatandaşının bulguru 
temel gıda ürünü olarak 
bildiğini ifade eden 
Avcı, şöyle konuş- tu: 
"AB pazarı büyük ama 
değerlendiremiyoruz. 
Bu ülkeler vergi koyarak 
ihracatımızı engelliyor. 
Öyle ki konulan vergiler 
nedeniyle bir bakıyorsunuz 
fiyat ikiye katlanmış. Bulgur 
ihracatının önündeki en 
önemli engel bu, biz bu 
engellemenin kaldırılmasını 
istiyoruz."

Avcı, dünyanın bulgur 
üretim merkezinin Türkiye, 
Türkiye'nin bulgur üretim 
merkezinin ise Gaziantep 
olduğunu belirterek, şunları 
söyledi: "Gaziantep Bulgur 
Sanayicileri Derneği olarak 
ihracatta karşılaştığımız 
engellemeleri yok 
etmek için hükümet 
nezdinde girişimlerimizi 
sürdürüyoruz. Devlet 
Bakanı Kürşad Tüzmen 
de bu konunun üzerinde 
önemle duruyor. 
Engellemelerden 
kurtulmamız halinde 
bulgur ihracatında bugün 
olduğundan çok daha iyi 
bir konuma geliriz. Çünkü 
bulgur en ucuz ve en 
sağlıklı gıda ürünü ve biz 
bu ürünün en kalitelisini en 
ucuza üretebiliyoruz."

AB ülkelerine 328 bin 78 
dolarlık bulgur ihraç ettik 
Gaziantep'ten geçen yıl Avrupa Birliği üyesi 8 

ülkeye 328 bin 78 dolarlık bulgur ihraç edildi. 
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Hem nalına hem mıhına

Metin Atamer 
Fizik Mühendisi

Anadolu Yangın Yeri

Çocukluğumda ilk büyük yangını Ankara 
Ulus Meydanı4nda cadde boyunca olan 
Sümerbank’ın karşısındaki büyük hanın 
yanmasını hatırlarım. Çok etkilenmiştim. 
Ankara’da, belediyenin büyük bir itfaiye teşkilatı 
vardı, Gençlik Parkı karşısında ve o alana İtfaiye 
Meydanı denirdi. Şimdi Büyükşehir’den başka 
diğer belediyelerinde itfaiye teşkilatı olduğunu 
hepimiz bilmekteyiz. Ulus meydanındaki bu 
yangın günlerce konuşuldu. Diğer bir çok konu 
o tarihte ikinci plana düşmüştü. 

Bundan yaklaşık 60 yıl önce 1 Şubat 1963 
günü Ankara semalarında Etimesgut’tan 
kalkan bir askeri uçakla Middle East Airlines 
hava yollarına ait bir yolcu uçağı, Ulucanlar 
üstünde çarpıştı. Her iki uçak iki ayrı yere düştü. 
Sivil uçak, Ulus’ta, heykeli çıktıktan sonra, 
Anafartalar Caddesi’ndeki ilk kavşakta bulunan 
Ticaret Hanı’na çarparak infilak edip düşmüştü. 
Ulus karakoluna yakın bir yerde, İstanbul 
Bankası’nın önünde, ayakkabı boyacılarının sıra 
sıra durduğu yere düşmüştü, parçalanan uçak…

Can pazarı idi o gün bu yer. İnsanlar bu kazada 
yandılar, hayatlarını kaybettiler, sakat kalanlar 
oldu. Bu alanın bir iki gün yandığını hatırlarım. 
Bu yangında onlarca insanın vücutlarında 
yanıklar oluştu. Hiç unutmam onlarca insanda, 
kazada yanıklarından dolayı böbrek yetmezliği 
oluştu. Bu kazazedelerin hastanelerde dializ 
makinalarına bağlanmaları gerektiği gündeme 
gelmişti. Günlerce hastanelerde yeterli miktarda 
dializ makinasının olmadığı konuşuldu. Bir süre 
bu konu güncelliğini korumuştu.

Hacettepe Üniversitesi Tıp fakültesi bu konuya 
hemen el atmış, Prof. Dr. İhsan Doğramacı’nın 
hastanede Dializ bölümünü kurduğunu 
hatırlarım. Bu yangından sonra, uzun süre 
ülkemizin birçok konusu, tali konu olarak kaldı. 
Hatta uçakların iniş rotalarında da değişiklik 
yapılarak şehrin üzerinden geçmeleri engellendi. 

Esenboğa Havalimanına iniş rotası uzun süre 
Atatürk Orman çiftliği üzerinden yapılmaya 
başlandı. Sonraları 5 Tepe’de yapılan Türkiye’nin 
mali kamburu Saray’a taşınan Cumhur’dan 
sonra, uçakların Esenboğa’ya  iniş rotası tekrar 
değişti.  

17 Ağustos 1999 senesinde İzmit Körfezi’nde 
meydana gelen depremde, İzmit rafinerisinde 
de yangın çıkmış, günlerce yangına müdahale 
etmekte itfaiye zorlanmıştı. Yanan petroldü ve 
böyle bir büyük yangına yöresel itfaiye hazır 
olmadığını düşünmekteyim. O tarihlerde de 
uzun süre Rafineri yangınlarında müdahale 
yöntemleri güncelliğini korudu. 21 Ağustos’ta 
yangın bir şekilde söndürülmüştü. 

İzmit rafinerisinde yine, 18 Nisan 2016 
tarihinde yine bir büyük yangın çıktı. Şans eseri 
fazla yayılmadan söndürülmesinin bir mucize 
olduğuna inanmaktayım. Yine bu yangının 
konusu ülke gündemine oturmuş, birçok önemli 
konuları unutmuştuk. 

Yakın tarihte, parlamenter yönetimi bırakıp 
Başkanlık sistemine geçiş öncesi, yine ülkem 
yangın yerini andırmaktaydı. Çeşitli şehirlerde 
bombalamaların oluştuğu, onlarca insanın 
hayatlarını kaybettiği dönemi yaşadık. En 
sonunda desise ile yapılan halk oylaması 
sonucunda Başkanlık sistemine geçiş yapılmış 
oldu. Ülkemizde bir süre yaşanan bütün 
bombalama, patlamalar bir anda kesilmiş 
oldu. Meclis, bu patlamalar hakkında Meclis 
araştırması yapılmasını gündeme getirmiş, 
iktidar ortakları tarafından reddedildiğini 
gözledik.

Ülkemdeki şanlı ordumuzun yıpratılması 
programı içerisinde, Türkiye’nin güçlü 
ordusunun Genelkurmay Başkanını, örgüt 
kurmaktan tutuklamaya varan bir kurguya da 
şahit olduk. Nice kuvvet komutanlarının şu veya 
bu sebeple tutuklanmasına zemin hazırlayan, dış 
kaynaklı senaryo konusunda Meclis araştırması 
konusu da İktidar ortakları tarafından 
reddedilmesini üzülerek seyrettik. 

Ülkem yangın yeri, hangi okula gittiği belli 
olmayan bir adam çıkıp, ülkemi batırmak adına 
‘ben ekonomistim’ diyerek, aptalca bir teorinin 
peşinde, ‘faiz sebep, enflasyon sonuçtur,’ diyerek 
ülkemi yok etmeye uğraşmasını da seyretmek 
mecburiyetinde kaldık.

Ülkemde yoksulluk tavan yaparken, tarım 
ülkesinde mercimek, bezelye ithal etme 
durumuna gelmemiz de kendi kendine yeter 
7 ülkeden biri olma sıfatımızı yitirmemizin, 
yangın yeri olduğuna inanmaktayım. Et ihraç 
ederken Arjantin’den et ithal eder duruma 
gelmemizin sebeplerinde, ülkemizi fakirleştirme 
hedefi olmadığını kim iddia edebilir?

Önemli bir sırat köprüsünden geçmekteyiz. 
Köprünün diğer ucunda, bu günlerin 
bir muhasebesi mutlaka yapılacağına 
inanmaktayım. 

Bugünlerde ülkemin birçok yerinde orman 
yangını çıkarılmakta. Kanımca halkın 
yoksulluk, fakirlik, yüksek enflasyon değerleri 
ile uğraşmasını unutturmak adına, gündemi 
değiştirmek, dış ticaret açığının gün geçtikçe 
açılmasını gölgelemek için kurgulanan bir 
senaryo olduğuna inanmaktayım. Yoksa bir 
günde beş on yerde birden orman yangını 
çıkarılmasını nasıl izah edebilirsiniz?

Marmaris, Milas ve Bodrum civarında 
2022 yılında meydana gelen ve yaklaşık 
4800 futbol sahası büyüklüğünde orman 
yangınlarından sonra, yöreye gelen 
Cumhur, Cumhurbaşkanlığı otobüsünün 
tepesinden, yolun iki yanında bulunan 
halkın kafasına vururcasına birer paket çay 
atmasını seyrederken ülkemi kimlerin idare 
ettiği konusunda şüphelerimin arttığını 
düşünmekteyim diye bir sözüm geldi söyledim 
hem nalına hem mıhına.

Parlakçı, “Bu amaçla 
yapılan değişikliklerle fen, 
matematik gibi temel bilim 
derslerinin ders saatleri 
azaltılmış, din dersleri 
zorunlu seçmeli ders haline 
getirilmiş, seçmeli yabancı 
dil uygulaması kaldırılmıştı. 
‘Türkiye Yüzyılı Maarif 
Modeli’ müfredat değişikliği 
ile de bilimsel eğitim adına 
ne varsa ‘Sadeleştirme’ ya 
da ‘Ayıklamaya’ gidilerek 
laik ve bilimsel eğitimin 
son kırıntıları da ortadan 
kaldırılmak isteniyor’’ 
açıklamasını yaptı. 

MEB, öğretmenlik 
mesleğinin

itibarını yükseltmeli
Parlakçı, ‘’Bir televizyon 

programında ‘Çocuğumuzun 
seçtiği seçmeli dersin üçünü 
de matematik, fizik, kimya 
diye seçmek, çocuğun 
pedagojik gelişimi açısından 
da problemli, okuldan 
soğumasına da sebebiyet 
veriyor’  açıklamasını yapan 
Milli Eğitim Bakanının 
olduğu bir ülkede üniversite 
tercihlerinde fen ve matematik 
öğretmenliği bölümlerindeki 
düşüş normal. Öğretmenlik 
mesleğini itibarsızlaştırmak 
için siyasal iktidar ve onun 
bakanı tarafından her 

gün yeni bir açıklamanın 
yapıldığı, geleceksizlik ve 
değersizlik kıskacında on 
binlerce öğrencinin eğitim 
fakültelerinden uzaklaştığı 
bir dönemde MEB’in 
yapması gereken  ‘Öğretmen 
akademileri’ peşinde koşmak 
yerine eğitimin niteliğini 
artırmak ve öğretmenlik 
mesleğinin itibarını 
yükseltmek olmalı’’ ifadelerini 
kullandı.

Koşulların değişmesi için
politikalar üretmeli

Üniversiteye kayıt 
işlemlerinin bugün sona 
ereceğini sözlerine ekleyen 
Parlakçı, ‘’İktidar, eğitimin 
ve öğrencilerin gerçek 
sorunlarına odaklanmalı, 
üniversite öğrencilerini ve 
gençleri borç, zam, katkı 
payı, öğrenim ücretleri, 
güvencesiz çalıştırma 
ve işsizlik kıskacı içinde 
öğrenim görmeye zorlayan 
bu koşulların değişmesi 
için politikalar üretmeli. 
Yükseköğretim öğrencilerinin 
nitelikli bir eğitim görmeleri, 
üniversitelerde insan onuruna 
yaraşır, demokratik ve 
kendilerini güvende hissettiği 
bir ortamın oluşturulması bir 
an önce sağlanmalı’’ şeklinde 
konuştu. Haber Merkezi 

Devlet ve vakıf üniversitelerinin
kontenjanları boş kaldı

Chicago Üniversitesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. David Schloen'in 
başkanlığında, kazı eş direktörü 
Virginia Herrmann ve 15 
arkeoloğun yer aldığı 25 kişilik ekip 
tarafından yürütülüyor.

Zincirli Höyük Kazı Alan 
Sorumlusu, Arkeolog Bilgehan Usta, 
"Türkiye'nin güneydoğusunu 2023 
yılında etkileyen depremlerden 
sonra ilk defa Zincirli Höyük'te kazı 
çalışması yapıyoruz. Bu yıl aslında 
gelecek yıllarda yapılacak kazı 
sezonları için modern katmanları 
temizliyoruz. Kazı çalışması 
yapılan alanımızda köylülerin 
ahır olarak kullandığı ve depremle 

yıkılması ile ortaya çıkan alanda 
modern tabakayı temizlemekteyiz. 
Depremden 2 hafta sonra buraya 
gelerek, bugüne kadar yaptığımız 
kazı alanlarını incelediğimde 
arkeoloji katmanlarında hiçbir hasar 
yoktu. Toprağın altındaki her şey 
yine güvendeydi. Bu sezon, İtalyan 
gruplar olmak üzere 15 kişilik 
arkeologdan oluşan uzman kadro 
olmak üzere 25 kişilik ekibimizle 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. 
Burada çalışırken aynı zamanda kazı 
alanlarında ortaya çıkarılan çanak, 
çömlek parçalarının birleştirilmesi 
çalışmaları laboratuvarımızda 
devam ediyor" dedi. artıgerçek

Zincirli Höyük'teki kazılar yeniden başladı

Gaziantep’te seçim kazanılmasın 
diye elinden geleni yaptı

Bir partili, ‘’Reisoğlu, Şehitkamil’de 
‘Gökhan Çeliktürk ve Umut Yılmaz’ı 
istemiyorum, adayımız Hasan Nesanır’ 
dedi. Kaybedeceğini biliyorsun değil mi’ 
dediğimde ‘Biliyorum’ cevabını verdi. Bunu 
bizzat bana söyledi. Muzaffer Ertürk’ü 
seçim çalışmasında yalnız bıraktı, destek 
vereceğini söylemesine rağmen, bir kuruş 
dahi harcamadı. Reisoğlu, CHP’nin seçimi 
kaybetmesi için elinden gelen yoğun çabayı 
sarf etti. ’’açıklamasını yaptı.  

Yerel seçimlerden sonra Fatma
Şahin’in odasından çıkmadı

Reis Reisoğlu’nun arkasında CHP Malatya 
Milletvekili Veli Ağbaba’nın bulunduğunu 
ifade eden partililer, ‘’Veli Ağbaba’yı 
bağevlerinde ağırlıyor, hediyeler alıyor. Yarın 
seçim olsun Reisoğlu, örgütten oy alamaz. 

Halkta da bir karşılığı yok. Yerel seçimlerden 
sonra Fatma Şahin’in odasından çıkmadı. 
Hatta başkan yardımcılığı seçimi varken 
saat 23:00’da ne hikmetse Fatma Şahin bir 
Gaziantep Milletvekili ile toplantı yapıyor. 
Bunun sonucunda başkan yardımcılığına 
aday çıkarmıyoruz. Yeniden Refah Partisi ile 
işbirliği birçoğunu alacağız, ancak onlarla 
görüşmek bile istemedi’’ açıklamasını yaptı. 

Şahin, hangi saatte 
ararsa arasın gider

Reis Reisoğlu’nun derdinin kendi 
menfaatlerini korumak olduğunu kaydeden 
bir partili, ‘’Ağzı çok bozuk ve küfürbaz. 
Çok insana hakaret ettiğini söylüyorlar. 
Kendisine muhalif olanlara ‘Sana ihale 
alırız, işe koyarız, seni ŞEKABEL’in 
yönetimine aldıracağım’ diyor. Fatma Şahin, 
hangi saatte ararsa arasın gider’’ dedi. Haber 
Merkezi 

CHP il başkanının da 
kaçak binası olursa!

Şehitkamil Belediye Başkanı Umut Yılmaz eşit 
hizmet ilkesiyle ilçenin çehresini değiştiriyor. 
Yıllardır belediye hizmetlerinden mahrum 
bırakılan kırsal mahallelerde hizmet seferberliği 
başlatan Yılmaz’ın talimatlarıyla Şehitkâmil 
yaşanabilir bir ilçe olma yolunda emin adımlarla 
ilerliyor. Seçim öncesi sık sık ilçenin her 
noktasına eşit hizmet götüreceklerini duyuran 
Yılmaz, bu sözünü yerine getirdi. Son olarak 
geçtiğimiz haftalarda Öğümsöğüt, Yukarı 
Arıl ve Aşağı Arıl Mahallelerini ziyaret eden 
Başkan Yılmaz, mahalle sakinlerinin sorun ve 
taleplerini yerinde dinleyerek, en çok şikâyet 
edilen ve yıllardır bir türlü gerçekleşemeyen 
arazi yolları konusunda gerekli çalışmalarının 
bir an başlatılacağının sözünü verdi. Yılmaz’ın 
ziyaretinin üzerinden bir hafta geçmeden 
mahallelerde başlatılan çalışmalar tamamlandı.

Kısa sürede tamamlanan yollar mahalle 
sakinleri tarafından memnuniyetle karşılandı. 
Aşağı Arıl Mahalle Muhtarı Mehmet Fatih Cihan 
arazi yollarını yapılan çalışmaların ardından 
konforlu yollara benzeterek, bu yolların üretim 
yolu olduğunu ve çiftçi için önem arz ettiğini 

belirtti. Cihan, yolun yapımında emeği geçen 
herkese teşekkür etti. Yukarı Arıl Mahalle 
Muhtarı Erdal Özer de “Arazilerimize daha düne 
kadar gidemiyorduk. Sorunumuzu Umut Başkana 
ilettik. Sağ olsun hızlı bir şekilde tamamladılar. 
Şimdi taksilerimizle bile arazilerimize 
gidebiliyoruz. Umut Başkan ve ekibine yanımızda 
oldukları için çok teşekkür ederiz” dedi.

Hizmetten uzak kalan Öğümsöğüt 
Mahallesi’nde de çalışmaların tamamlanmasıyla 
yollar kullanılmaya başlandı. Traktörün bile 
giremediği arazi yollarında mucur dökme 
çalışmalarıyla şimdilerde otomobillerle 
arazilerine gidebildiklerini dile getiren 
Öğümsöğüt Mahalle Muhtarı Ökkeş Daşgın ise 
bu zamana kadar arazi yollarına kepçe vurulup 
mucur dökülmediğini anlattı. Daşgın, “Geçen 
hafta Umut Yılmaz Başkanımızı mahallemize 
ziyaretinde sorunumuzu anlatmıştık. Bize bir 
söz verdi. Sabahına kamyonlar ve kepçeler 
mahallemize gelerek çalışmalar başlatıldı ve kısa 
sürede tamamlandı. Umut Yılmaz Başkanımıza 
mahallemiz adına çok teşekkür ederiz” diye 
konuştu. Haber Merkezi

Kırsala arazi yolları açılıyor

Sivas’ta alternatif tarım ürünlerine olan ilgi her 
geçen gün artıyor. ‘Sivas’ta yetişmez’ denilen ürünleri 
deneyen çiftçiler, yetiştirdikleri ürünlerle adından söz 
ettiriyor. Suşehri ilçesine bağlı Günlüce köyünde de 
"Antep Fıstığı Aşılama Kapama Bahçe Yapma Projesi" 
uygulandı. Sivas İl Tarım ve Orman Müdürü Seyit 

Yıldız, menengiç ağaçlarının aşılanması ile Antep fıstığı 
üretimi yapılan bölgede incelemelerde bulundu.

Yıldız yaptığı açıklamada, “Antep fıstığı anacı olan 
menengiç ağaçlarının doğal olarak yetiştiğinin tespit 
edilmesinden sonra 2008-2011 yılları arasında 3 yıl 
süreyle aşılama projesi kapsamında toplam 50 bin adet 
aşı yapılmıştır. Ortalama her bir anaç bitkiye 4 adet aşı 
yapıldığı düşünülecek olursa yaklaşık 12 bin 500 adet 
menengiç anacına Antep fıstığı aşılanmıştır. Akabinde 
yapılan kontroller ve değerlendirmeler neticesinde 
aşılama işleminin başarılı olduğu görülmüş ve gelen 

talepler de değerlendirilerek 2014-2016 yılları arasında 
ikinci bir aşılama projesi gerçekleştirilmiştir. Burada 
da 34 bin adet aşı yapılmıştır. İki proje sonucunda 
toplam yaklaşık 21 bin yabani menengiç anacına Antep 
fıstığı aşılaması yapılmıştır. Antep fıstığı periyodisite 
gösteren bir meyve türü olduğundan üretim yıllara 
göre değişkenlik göstermektedir. Bölge halkı ile yapılan 
görüşmelerde 2023 yılında verime gelen ağaçlarda ağaç 
başına verim ortalama 1-2 kilogram iken, 2024 yılında 
ise tahmini olarak ağaç başına 3-5 kilogram olarak 
beklenmektedir” dedi.Cumhuriyet

Antep fıstığı, Sivas’ta da Antep fıstığı, Sivas’ta da 
ilk meyvelerini verdiilk meyvelerini verdi

Gaziantepli Cahit Çalı, henüz 10 yaşında 
amcasının yanında kalaycı çırağı olarak işe 
başladı. Uzun yıllar çırak olarak çalışan Çalı, 
sonrasında kendi işini yapmaya başladı.

65 yıldır mesleği sürdürerek eskiyen bakır 
eşyaları kalaylayıp, yenileyen Çalı, kentte 40 
dereceyi bulan sıcaklarda ateş başında 120 
dereceyi bulan sıcaklıkta çalışarak geçimini 
sağlıyor.

Cahit Çalı, şöyle konuştu:
"Kalaycılık mesleğini amcamdan 10 yaşında 

öğrendim. 75 yaşındayım ve 10 yaşında 
mesleğe başladım. 65 yıldır kalaycılık 
yapıyorum. Yaş 75 artık bizim fazla bir 

zamanımız da kalmadı. Bu mesleğe ilk 
köylerde çalışarak başladım. 65 yılın yarısını 
köylerde yarısını da şehir merkezinde 
kalaycılık yaparak geçirdim.

Günde 12 saat bu sıcaklıkta kalay yapıyorum. 
Benim çocukluk döneminde şehirde 200-
300 kalaycı vardı. Şimdi 3 kişi kaldık. 
Mesleğimizde yeni insanlar yetiştiremiyoruz. 
Kimse yüksek sıcak altında, kalay kokusu 
altında çalışmak istemiyor. Mesleğimiz yok 
oluyor. İşimiz zahmetli. 120 derece ateşin 
başında, günde 12 saat çalışıyoruz.

Hava 40-45 derece, insanlar 'sıcak' diyor. 
120 derecelik ocağın başından kalkıp, dışarıya 
çıkınca yaylaya çıkmış kadar serinliyorum. 
Bakır önce kezzapla yıkanır. Sonra ocağın 
başında tuz ruhu sürülür. Sonra bakıra 
nişadır atılır ve kalay sürülür ve ürün ocaktan 
indirilir. İşlemden sonra kalayladığımız 
tencere, tava, çaydanlık, tabak ve tüm ürünler 
ömürlük olur."

Yeni kalaycıların yetişmemesine rağmen 
bakıra olan ilginin her geçen gün arttığını 
ifade eden Çalı, "Bakıra ilgi, eskisinden çok 
daha fazla arttı. Çok fazla ilgi var. Hem ülke 
içinden hem ülke dışından, birçok yerden 
sipariş veren müşterilerimiz oluyor.DHA 
artıgerçek

Bakıra ilgi artınca kalaycılar 120 derece 
sıcakta terlemeye devam ediyor 

Türkiye İstatistik Kurumu, 
temmuz ayı motorlu kara 
taşıtları sayılarını açıkladı. 
Temmuz ayında ülke 
genelinde 276 bin 615 taşıtın 
trafiğe kaydı yapılırken, 
Antep’te ise trafiğe kayıtlı araç 
sayısı 700 bini geçti. 

Türkiye İstatistik Kurumu, 
temmuz ayı motorlu kara 
taşıtları sayılarını kamuoyuyla 
paylaştı. Temmuz ayında 
trafiğe kaydı yapılan taşıt sayısı 
bir önceki aya göre minibüste 
yüzde 106,6, kamyonda 
yüzde 99,2, kamyonette 
yüzde 76,9, otobüste yüzde 

56,1, otomobilde yüzde 43,7, 
motosiklette yüzde 30,3, 
traktörde yüzde 18,3 ve özel 
amaçlı taşıtta yüzde 1,4 artış 
yaşandı.

Türkiye’nin en büyük 
kentleri arasında yer alan 
6 şubat Kahramanmaraş 
depremleri sonrasında yoğun 
göç alan Antep’te trafiğe 
kayıtlı araç sayısı artmaya 
devam ediyor. Haziran ayında 
694 bin 183 aracın trafiğe 
kayıtlı olduğu şehirde bu 
rakam temmuz ayında 6 bin 
389 artışla 700 bin 572’ye 
yükseldi. 

Antep trafiğinde araç 
sayısı 700 bini geçti 

Özlü,‘’Geçen ay 1000 lira 
geçen elektrik faturası bin 
600 lira gelmeye başladı. Şu 
anda kazancın yüzde 40 ile 
60’ı elektrik, doğalgaz, kiraya 
gidiyor. Yüzde 40’ı ise işçilik, 
sigorta ve ham maddelere 
gidiyor. Esnaf yüzde 10 ile 
çarkı döndürmeye çalışıyor, 
ama bu çarkın dönmesi 
için yeterli değil’’ ifadelerini 
kullandı.

Sanayi ile esnaf aynı 
olmamalı

Sanayici ile esnafın aynı 
olmaması gerektiğini 
kaydeden Özlü, ‘’Bir 
sanayici ile esnaf aynı 
sigortayı ödememeli. 50 
çalışan firma ile bir veya 
2 personelin çalıştığı iş 
yeri aynı olabilir mi? Eğe 
herhangi bir önlem alınmazsa 
ilerleyen zamanlarda büyük 
sıkıntılar ortaya çıkabilir. 

Gelir azaldıkça kapanmalar 
yaşanacak, gelir düzeyi 
azaldıkça insanlar alışveriş 
yapamayacak’’ dedi. 

Mücbir sebep kent 
merkezini de kapsamalı

Mücbir sebebin 
uzatılmasının kent 
merkezindeki esnafı da 
kapsaması gerektiğini 
dile getiren Özlü, ‘’Şehir 
merkezinde faaliyet gösteren 
esnafa hiçbir olanak verilmedi. 
Bizler ölmüş olsaydık, belki 
o zaman sahip çıkacaktı 
diye düşünüyoruz. Bu halde 
gelmeden sahip çıkılmalı ki 
çarkımız dönsün. Gaziantep 
ne kadar kuvvetli olursa 
Kahramanmaraş, Adıyaman, 
Malatya, Hatay, Kilis gibi çevre 
illerimizde kuvvetli olur. O 
yüzden kentteki işletmelere 
sahip çıkılmalı’’ tespitini yaptı. 
Haber Merkezi 

Her gün bir esnafa haciz geliyor


